
                                  P R O T O K Ó Ł  NR XIV/2008
                  Z CZTERNASTEJ  SESJI RADY GMINY MICHAŁÓW
                              ODBYTEJ W DNIU 9 LUTEGO 2008 

Sesja odbyła się w budynku Zespołu  Placówek Oświatowych  w Michałowie .

Obecność  na posiedzeniu stanowi lista obecności .
Sesję rozpoczęto o godzinie 10-tej.

Ponadto w sesji udział wzięli:
1. Wójt Gminy – mgr inż. Stanisław Szewczyk
2. Zastępca Wójta Gminy – mgr inż. Henryka Gietka-Bębenek 
3. Skarbnik Gminy -  mgr Halina Głombińska
4. Pracownik GOPS-u  - mgr Monika Strączek
5. Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej  -mgr Dorota Bębenek
6. Pan Nowak  Andrzej  Radny Sejmiku Województwa  Świętokrzyskiego
7. Dyrektorzy Zespołów Placówek Oświatowych z terenu gminy  Michałów
8. Sołtysi z terenu gminy Michałów
9. Mieszkańcy Przysiółka Michałów – Betlejem
10.Mieszkańcy Gminy Michałów

 
Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy otwierając sesję wypowiedział „WYSOKA RADO” 
otwieram zwyczajną sesję Rady Gminy  Michałów – przywitał wszystkich 
obecnych stwierdzając  iż na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczy 
15 radnych zatem Rada Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych 
uchwał i rozstrzygnięć.

Przewodniczący Rady Gminy na Sekretarza obrad wyznaczył Radnego Pana 
Jarosława Wleciała  zgodnie z zapisem w Statucie Gminy.

Ad. 2.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że Panowie Radni otrzymali wraz 
z zawiadomieniem  na sesję porządek obrad sesji , który dla przypomnienia 
przedstawię.

1. Otwarcie , które już było.
2. Przyjęcie porządku obrad .
3. Przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja przedstawiciela Agencji Rynku Rolnego na temat warunków

ubiegania się o dopłatę do materiału siewnego i sadzeniowego przyznawanej 
w ramach dopłaty mającej charakter  pomoc  de minimis w rolnictwie.

5. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Michałowie za 2007 rok oraz planowanych działaniach na rok 2008 .

6. informacja z realizacji zadań   Gminnej Biblioteki Publicznej w Michałowie.



7. Informacja Wójta Gminy na temat zaplanowanych na 2008 rok zadań 
inwestycyjnych – wypracowanie decyzji w sprawie budowy drogi powiatowej

8. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesyjnym.

9. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami.
10.Interpelacje i zapytania radnych.
11.Rozpatrzenie wniosku  Rady Społecznej SZOZ w Michałowie dotyczącego 

przyznania nagrody dla kierownika SZOZ.
12.Informacja z realizacji uchwał z poprzedniej sesji.
13.Rozpatrzenie projektów uchwał :

- w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Michałów z    
   organizacjami  pozarządowymi  oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
   działalność pożytku publicznego w 2008 roku;
- w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie gminy Michałów
   oraz dalszego postępowania z nimi ;
 - w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz 
   akceptacji wartości jednego punktu w tabeli wynagrodzeń pracowników
   samorządowych zatrudnionych  w jednostkach organizacyjnych Gminy 
   Michałów;
-  w sprawie zaliczenia dróg  do kategorii dróg gminnych;
-  w sprawie zamiaru utworzenia Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych
   w Michałowie ;
- zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych Rady 
   Gminy Michałów oraz zasad ich wypłacania
- w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy;

14.Wolne wnioski i informacje.
15.Zamkniecie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są propozycje zmian do przedstawionego 
porządku.

Radna Morgaś Jolanta – zgłasza wniosek formalny o wycofanie z punktu 13 
porządku obrad sesji podpunktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w 
sprawie zamiaru utworzenia Gminnego Zespołu Placówek  Oświatowych w 
Michałowie.

Radny Kowalczyk Bogusław zgłasza wniosek formalny o wycofanie z punktu 13 
porządku obrad sesji  podpunktu dotyczącego rozpatrzenia  projektu uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych  Rady Gminy Michałów  oraz 
zasad ich wypłacania i wynagrodzenia Wójta .

 
Przewodniczący Rady Gminy wniosek formalny Radnej-  Pani Jolany Morgaś w 
sprawie wycofania z porządku obrad sesji z punktu 13 podpunktu dotyczącego 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Gminnego 
Zespołu Placówek Oświatowych w Michałowie poddaje pod głosowanie.
 W wyniku głosowania 6 za 7 przeciw 2 wstrzymujące.

Przewodniczący Rady Gminy wniosek formalny Radnego – Pana Bogusława 



Kowalczyka  w sprawie wycofania z porządku obrad sesji  punktu 13 podpunktu 
projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych  Rady Gminy 
Michałów oraz zasad ich wypłacania  i wynagrodzenia Wójta poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

 
Przewodniczący Rady Gminy porządek obrad  ze zmianami poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 13  za 2 wstrzymujące porządek obrad został 
przyjęty.  

Ad. 3 
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest protokół z poprzedniej sesji
Rady Gminy Michałów , protokół  jest wyłożony do wglądu na sali obrad , a 
także, jest dostępny w biurze rady.
Czy są uwagi do treści protokołu.
Uwag nie było .
Przewodniczący Rady Gminy protokół z poprzedniej sesji poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za protokół został przyjęty.

Ad.4.
Przewodniczący Rady Gminy informuje ,że zaproszony przedstawiciel Agencji 
Rynku Rolnego bardzo dziękuje za zaproszenie na sesję , ale nie może wziąść 
udziału w sesji ze względu na  to , że sesja odbywa się w dzień wolny od pracy. 
W związku z tym w tym punkcie obrad proszę o zabranie głosu naszego gościa 
Pana Andrzeja Nowaka – radnego Sejmiku Województwa  Świętokrzyskiego , 
który jest członkiem Komisji Rolnictwa ,Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Środowiska  Sejmiku oraz pełni funkcje Zastępcy Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej .
Pan Nowak Andrzej Radny Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
podziękował za umożliwienie zabrania głosu na dzisiejszej sesji Rady Gminy 
poinformował o możliwościach pozyskiwania środków unijnych. Podział 
środków odbywa się komisyjnie poprzez głosowanie na poszczególne 
samorządy.
Środki można pozyskiwać na konkretny cel w różny sposób .
Programy są różne z zakresu oświaty ,wodociągowania , kanalizacji ja obecnie 
dążę do realizacji linii komunikacyjnej biegnącej w kierunku Węchadłowa .
Zadaniem priorytetowym jest droga Busko -Kraków.
Bardzo ważne zadanie to rozwój przedsiębiorczości i pozyskiwanie środków 
na ten cel , są to środki w formie pożyczki o niskim procencie.
Przewodniczący Rady Gminy prosi o zadawanie pytań.

Radny Kowalczyk Bogusław – ja chciałbym zapytać o kanalizację gdyż mamy 
przygotowany  projekt inwestycji i chciałbym wiedzieć jakie środki możemy 
pozyskać na jej realizację.
   



Radny Tyburczyk Czesław  - obecnie gmina Michałów jest na etapie 
wodociągowania pytanie na jakie środki możemy liczyć.

Radny Stanek Krzysztof  ja mam na uwadze drogi gminne jeżeli złożymy 
wnioski czy możemy pozyskać środki .

Pan Nowak odpowiada , kanalizacja w tym zakresie Pan Wójt zna szczegóły 
pozyskiwania środków  powiem , że finansowanie jest 60 % z zewnątrz
a 40 % własnych środków, są to środki inwestycyjne plus do tego kredyty 
zaciągane na te zadania.
Sprawa wodociągowania to Państwo jesteście w trakcie realizacji tej inwestycji.
Kolejna sprawa to drogi gminne na które można pozyskać środki z funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych  , środki pozyskuje się  po uprzednim złożeniu 
wniosku ,który składa się do końca marca danego roku. W tym temacie mogę 
zapewnić wniosek z Waszej gminy uzyska moje poparcie.

Radny Tyburczyk Czesław czy podatek VAT przy kanalizacji i wodociągowaniu 
jest kosztem kwalifikowanym.
Pan Nowak odpowiada , że zgodnie z prawem jest kosztem kwalifikowanym.
Przewodniczący Rady Gminy  powiem , że odnośnie finansowania dróg przez 
Powiat w tym roku nie pozyskamy żadnych środków.
Będąc w terenie mam na uwadze 4 drogi , których stan jest bardzo krytyczny 
drogi nawet  odcinkami nieprzejezdne.
Pan Nowak ja muszę powiedzieć ,że drogi są bardzo zaniedbane , zniszczone 
potrzeba na ich remonty czasu ,ale przede wszystkim środków finansowych.

Radny Wleciał Jarosław na terenie naszej gminy jest droga wojewódzka 
która odcinkiem biegnie przez Michałów i jest w złym stanie .

Radny Bartosiński Przemysław  jakie warunki muszą być spełnione , żeby 
budynek gimnazjum w Węchadłowie mógł wejść w program termoizolacji.

Radny Oleksy Tadeusz pyta czy wysypisko śmieci w Skrzypiowie będzie 
zamknięte w 2015 roku.
Pan Nowak odpowiada ,że jest przeznaczone  do wygaszenia .
Gospodarka odpadami musi ulec zmianie , dyrektywy unijne mówią , że nie 
będzie dofinansowania za składowanie odpadów , odpady muszą być 
utylizowane. Będzie selektywna zbiórka odpadów.
Przed szkołami jest duże zadanie , aby wpajać młodzieży jak należy 
postępować z odpadami.

Radny Wójcik Łukasz – czy będzie utylizacja azbestu do 2030 roku i czy będą z 
tego tytułu dopłaty.
Pan Nowak powiem , że na dzień dzisiejszy są środki na utylizację azbestu , ale 
nie indywidualnie np. dla rolnika ale dla całej gminy.

Pan Kurczyna Ryszard mieszkaniec wsi Michałów-Dębówka chciałbym zapytać 
czy istnieje możliwość pozyskania środków na drogę powiatową Michałów 
-Dębówka , droga kiedyś była budowana w czynie społecznym , obecnie jest 



drogą powiatową i są trudności z pozyskaniem środków z powiatu.

Pan Nowak odpowiada , ja zmienić tego nie mogę jedynie co to mogę wesprzeć 
jeżeli droga ta będzie remontowana .

Pan Zachariasz Marek – mieszkaniec wsi Michałów -Dębówka  na dzień 
dzisiejszy dowożone są tą drogą dzieci do szkoły w Michałowie , jeżeli droga ta 
nie będzie remontowana  autobus nie będzie przyjeżdzał  po dzieci, a jest ich
około 15.
Powiem również , że drogą tą dowożone jest drzewo do tartaku  co również 
samochody niszczą tą drogę .Zostały wyremontowane drogi Kołków -Sadkówka 
gdzie droga jeszcze nie była w najgorszym stanie , rozpoczęto  modernizację 
drogi Michałów – Piaski , która nie była tak bardzo konieczna, my natomiast 
toniemy w błocie , dlatego prośba ,aby w jakiś sposób nam pomóc.

Pan Morgaś Piotr nauczyciel szkoły w Michałowie byłem na posiedzeniach 
komisji, była mowa o budowie podjazdów przy ośrodkach zdrowia , a ja pytam 
jak ci ludzie mają dojechać skoro nie mają drogi.

Radny Kowalczyk Bogusław  mam prośbę , aby zakończyć tą dyskusję w tym 
temacie ,bo Pan radny Nowak oferuje nam pomoc przy rozpatrywaniu 
wniosków.

Wójt Gminy –  przy uchwalaniu budżetu myśleliśmy jak będziemy robić drogi
ale musimy sobie zdawać sprawę , że podatki mamy najniższe w województwie 
co skutkuje na obniżeniu subwencji i dotacji ,mamy na terenie gminy 4 
przedszkola 
dlatego powiem , że cudów nie będzie , sięgając po środki unijne musimy 
wszyscy wiedzieć , że musimy mieć zapewnione  własne środki inaczej nic nie 
pozyskamy.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Radnemu Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego za udział w sesji i informację.

Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 10 minut przerwy.
Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznawia obrady sesji.

Radny Kwiecień Sławomir prosi o zabranie głosu .
Przewodniczący Rady Gminy udziela głosu Radnemu Kwiecień Sławomir.
Radny Kwiecień Sławomir na jednej z poprzednich sesji jako Rada Gminy 
podjęliśmy uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej 
zabudowanej zabytkowym zespołem pałacowym położonej w miejscowości 
Góry w której  należałoby dokonać zmiany zapisu w § 2  zasad jego sprzedaży. 
Zmiana polegałaby na zapisaniu jako  formy sprzedaży przetargu ustnego 
nieograniczonego w związku z powyższym składam  wniosek formalny o 
wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmiany w 
uchwale dotyczącej zbycia nieruchomości zabudowanej zespołem 
pałacowym w Górach 
Wójt Gminy uzasadnia , że ta forma będzie dla gminy korzystniejsza.



Przewodniczący Rady Gminy wniosek Radnego Kwietnia poddaje pod 
głosowanie .
W wyniku  głosowania 15 za .

Ad. 5
Przewodniczący Rady Gminy przystępuje do kolejnego punktu porządku obrad 
sesji informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Michałowie za 2007 rok oraz planowanych działaniach na 2008 rok. 
Prosi Panią  Monikę Strączek o przedstawienie informacji.

Pani Monika Strączek przedstawia informację (informacja stanowi załącznik do 
protokołu).
Przewodniczący Rady Gminy prosi o pytania.
Radna Morgaś Jolanta czy jest możliwość dofinansowania i dowozu wyżywienia 
mam na uwadze obiad do innych szkół na terenie gminy.
Również chcę zapytać  o środki  w kwocie 400 tys. które były uwidocznione  w 
uchwale wprowadzającej zmiany w budżecie.
Skarbnik Gminy informuje , że kwota ta została skorygowana przez 
Świętokrzyski Urząd Wojewódzki. 
Sprawa dożywiania dzieci to inicjatywa  Pań  dyrektorek Szkół.

Radny Tyburczyk Czesław czy były decyzje odmowne odnośnie zasiłków 
rodzinnych.
Wójt Gminy odpowiada , że decyzje odmowne uchylone mogą być kierowane 
odwołania do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Kielcach w 
przypadku gdy zainteresowany się nie zgadza.
Występują przypadki uchylenia decyzji przez Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze ze względu na wystąpienie nowych okoliczności nieznanych 
organów I instancji lub powołania  się niewłaściwy zapis ustawy.

Radna Morgaś Jolanta  pyta jak jest sprawowana opieka nad 
niepełnosprawnymi.
Pani Strączek Monika odpowiada , że na dzień dzisiejszy nie mamy programu 
pomagamy sami jako pracownicy.
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji.

Ad.6.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Panią Dorotę Bębenek Kierownika Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Michałowie o przedstawienie informacji z realizacji zadań 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Michałowie .

Pani Bębenek  Dorota przedstawia informację (informacja stanowi załącznik do 
protokołu)

Radny Tyburczyk Czesław mam pytanie czy świetlica w Tomaszowie będzie 
będzie wyposażona  w 10 komputerów.
Wójt Gminy odpowiada , że będzie ,jeżeli zostanie sfinalizowany wniosek o 
powołanie świetlicy internetowej.



Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawioną informacje.

Ad.7.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że przechodzimy do kolejnego  punktu
porządku obrad sesji tj. informacji Wójta Gminy na temat zaplanowanych  na 
2008 rok zadań inwestycyjnych prosi Wójta  o  zabranie głosu.
Wójt Gminy informuje:

- sprawa dobudowy przedszkola w Michałowie , powiem , że  obecnie
      znajdujące się  przedszkole w Michałowie nie spełnia wymogów , ale 
      jest problem gdyż programy ,gdzie pozyskujemy środki finansowe nie 
      obejmują  placówek oświatowych 
   -  jednym z ważnych zadań inwestycyjnych jakie chcielibyśmy aby
      zafunkcjonowało na terenie naszej gminy to wejście w realizację programu 
      związanego z Kapitałem Ludzkim przez Gminne Centrum Kultury  
   -  Plan Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Michałów
      przeprowadziłem rozmowy z firmą która wcześniej opracowywała 
      powyższy plan . Propozycji korzystnej decyzji nie byliśmy w stanie 
      opracować. 
      Program z wyrównywaniem szans terenów wiejskich z miejskimi
      Będziemy mogli uruchomić kawiarenkę internetową w Tomaszowie 
      ale  musimy  wydzielić  środki  z  budżetu  gminy  aby  spełnić  warunki 
lokalowe.
   -  Kolejna sprawa to wejście w system informatyczny  czyli korzystanie z 
      z internetu z platformy cyfrowej , również jeżeli program taki będzie 
      realizowany Rada Gminy musi wydzielić środki.
  -  Następna sprawa to termoizolacja , z tego programu mogą korzystać szkoły 
i obiekty publiczne w przypadku naszej gminy jest szkoła w Węchadłowie .
  -  Realizacja zadań gospodarczych na terenie gminy to również drogi
     mam na  uwadze  drogi  powiatowe     składamy  wniosek  do  Powiatu 
czekamy   
     na odpowiedz.
Radna Morgaś Jolanta jeżeli mamy mówić i odpowiedzieć w temacie drogi 
to  przecież  część  radnych jest  zainteresowana drogami  powiatowymi ,część 
gminnymi i lokalnymi.
Dlatego możemy się dogadać i iść na kompromis.
Uważam , że środki które zostały przekazane  na drogę  Michałów-Dębówka.
Natomiast  kosztorys  na drogi  jest bardzo wysoki  w porównaniu 
z Pińczowem.

Radny Bartosiński Przemysław ja mam wątpliwości co do termoizolacji .

Radny Kowalczyk Bogusław o termoizolację ubiegamy się już od 3 lat.
Wójt Gminy to przecież ja złożyłem wniosek o termoizolację na szkołę 
w Węchadłowie , Sędowicach, Ośrodku Zdrowia i Urzędu Gminy w Norweskim 
Funduszu.  

Radny Tyburczyk Czesław  otrzymaliśmy wstępny kosztorys na drogi mam na 
uwadze Michałów Kołków Góry przełożyć środki z dróg gminnych i zrobić te 
odcinki dróg  powiatowych , które są w bardzo krytycznym stanie.



Dogadać się  z Powiatem o współfinansowaniu.
Wójt Gminy po raz kolejny  powtarzam , że do 15.02.2008  roku muszę zgłosić 
wnioski do Powiatu  drogę  którą będziemy remontować. Potrzebna jest 
Wasza decyzja ,które drogi i w jakiej wysokości współfinansujemy.

Ad. 8
Następnym punktem dzisiejszej sesji jest informacja Przewodniczącego Rady 
Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między sesyjnym.
Przewodniczący Rady Gminy informuje:
– wspólnie  z Panem  Szałapskim  inspektorem d/s budownictwa drogowego
– byłem na objeździe dróg  tj:
– Michałów – Dębówka – jest w bardzo krytycznym stanie musimy coś zrobić 
– w miejscowości  Kołków w samej  wsi   sytuacja  jeszcze  gorsza  dziura  na 

dziurze,  głębokie wyrwy 
– Polichno pod lasem  moje zdanie dowieść kamienia i na razie może być
– Zagórze  –  jest  to  miejscowość  gminy  Działoszyce   również  należałoby 

dowieść kamienia jest to odcinek drogi po naszej stronie gminy  i wymaga 
remontu. Z rozmowy  z Burmistrzem Gminy Działoszyce wynika ,ze
jest możliwość współfinansowania  wykonania tej drogi.

– Droga Węchadłów  Młynki drogę tą można sposobem gospodarczym dowieść 
kamienia ,natomiast potrzebna jest droga Węchadłów – Przezwody , gdyż są 
dzieci do dowiezienia  do gimnazjum . Jest również propozycja Wójta Gminy 
Wodzisław o wspófinansowaniu   dlatego należałoby wykorzystać taką okazję

– droga  Tur  Górny  droga  powiatowa  na  odcinku  około  1  km  w  stanie 
krytycznym droga ta kwalifikuje się do zamknięcia 

– Wrocieryż  około 300 m również w bardzo krytycznym stanie
uważam ,  że  należałoby  w  tym roku  zrezygnować  z  dróg  gminnych  ,  a 
wyremontować drogi powiatowe.
Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 15 minut przerwy 
Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy .
Przewodniczący Rady Gminy zgłasza propozycje 4 dróg  plus  chodnik  do 
szkoły w Michałowie.
W wyniku głosowania 15  za.
Radny Motyka Rafał na dzień dzisiejszy nie mamy środków zwrócił się 
do  obecnych  na  sali   mieszkańców   Michałowa  -Dębówki   będzie  sesja 
budżetowa będziemy dyskutować i podejmować decyzje.

Ad. 9.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Wójta  Gminy  o  przedstawienie 
sprawozdania z prac między sesjami.
Wójt Gminy przedstawia sprawozdanie:

– informuję , że droga Sędowice – Tur nie została przyjęta do realizacji
– droga Góry i droga  Michałów – Betlejem zostały przyjęte.

Informuję , że Statut Związku Międzygminnego” PONIDZIE”został przyjęty 
jest nadzieja , że przejmiemy majątek który nam się należy

– w temacie wodociągowania  przetarg si ę odbył ,ale został złożony protest 
w  stosunku  do  oferentów  o  najniższych  kosztach  wykonania  ,dlatego 



czasowo się znów wydłuża. Chciałbym zwrócić uwagę , aby pomagać przy 
realizacji  tej  inwestycji  ,  nie przeszkadzać .Jeżeli  nam się  uda to jest 
kwota realna do wykonania inwestycji ,a oszczędności będą duże.

– Informuje ,że 17 lutego 2008 roku o godzinie 17-tej odbędą się  wybory 
sołtysa w Turze Dolnym

– uczestniczyłem  w  spotkaniu  na  temat  planu  Zagospodarowania 
Przestrzennego  ,  sprawa  jest  poważna  wymaga  uzgodnień  dlatego 
proponuję aby temat ten był omawiany na posiedzeniach komisji

Ad. 10.
Kolejny punkt dzisiejszych obrad sesji Rady Gminy stanowią interpelacje i 
zapytania radnych.
Proszę Państwa radnych o zadawanie w tym punkcie pytań ,na które zostana 
w miarę możliwości udzielane odpowiedzi w punkcie 14 dzisiejszych obrad 
tj. wolne wnioski i informacje.
W  związku  z  obecnością   na  dzisiejszej  sesji  Pana  Andrzeja  Nowaka  – 
Radnego  Sejmiku  Województwa  Świętokrzyskiego  punkt  interpelacje  i 
zapytania  radnych  został  wyczerpany  podczas  jego  wystąpienia  przy 
zadawaniu pytań.
  
Ad.11.
Następnym  punktem  obrad  przewidzianym  w  porządku  obrad  dzisiejszej 
sesji  jest  rozpatrzenie  wniosku Rady Społecznej  przy SZOZ w Michałowie 
dotyczącego przyznania nagrody dla kierownika SZOZ.
Proszę przedstawiciela Rady Społecznej SZOZ o przedstawienie wniosku.
Przedstawiciel Rady Społecznej SZOZ przedstawia wniosek o przyznanie dla 
Kierownika SZOZ nagrody w wysokości 1300 zł.
Przewodniczący Rady Gminy wniosek Rady Społecznej  SZOZ poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za 1 nieobecny ,wniosek zostaje przyjęty.

Ad.12.
Przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad .
Proszę   Zastępcę  Wójta  Gminy  o  przedstawienie  informacji  o  realizacji 
uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.
Zastępca Wójta Gminy przedstawia informację – informacja zostaje przyjęta.

 Ad.13
Przewodniczący  Rady  Gminy  informuje  ,  że  przechodzimy  do  kolejnego 
punktu dzisiejszych obrad sesji , którym jest rozpatrzenie projektów uchwał.
W materiałach na sesje Państwo Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Michałów  z  organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w 2008 roku” wraz z uzasadnieniem.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącego  Komisji  Zdrowia  , 
Oświaty , Kultury Bezpieczeństwa   Publicznego o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.



Przewodniczący Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy  Gminy  Michałów  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2008 roku.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.

W wyniku głosowania 14 za 1 nieobecny w czasie głosowania
uchwała została przyjęta.

Kolejnym projektem uchwały przedłożonym pod obrady dzisiejszej sesji jest 
uchwała  w  sprawie  wyłapywania  bezdomnych  zwierząt  na  terenie 
gminy Michałów oraz dalszego postępowania z nimi.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącą Komisji Zdrowia , Oświaty 
Kultury Bezpieczeństwa Publicznego ,Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego o 
odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  sekretarza  obrad  o  odczytanie  opinii 
Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami w Polsce dotyczącej projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz  obrad  odczytuje  projekt  uchwały  w  sprawie  wyłapywania 
bezdomnych  zwierząt  na  terenie  gminy  Michałów  oraz  dalszego 
postępowania z nimi.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W  wyniku  głosowania  14  za  1  nieobecny  w  czasie  obrad  sesji 
uchwała została przyjęta.

W materiałach na sesję Państwo Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 
ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz akceptacji 
wartości  jednego  punktu  w  tabeli  wynagrodzeń  pracowników 
samorządowych  zatrudnionych  w  jednostkach  organizacyjnych 
Gminy Michałów.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię- opinia pozytywna.

Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Wójta  Gminy  o  uzasadnienie  potrzeby 
podjęcia takiej uchwały.
Wójt Gminy informuje , że konieczność podjęcia tej uchwały wiąże się ze 
zmianą najniższego wynagrodzenia  jak również z wartością punktu w tabeli 
jakie  obowiązują   pracowników  samorządowych  zatrudnionych  w 
jednostkach organizacyjnych zgodnie z ustawą.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego 
wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  akceptacji  wartości  jednego  punktu  w 
tabeli  wynagrodzeń  pracowników  samorządowych  zatrudnionych  w 



jednostkach organizacyjnych Gminy Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
 W wyniku głosowania 14 za 1 nieobecny w czasie głosowania.
Uchwała została przyjęta.

Kolejnym projektem uchwały obrad dzisiejszej sesji jest uchwała w sprawie 
zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji informuje , że brak było dyskusji w temacie projektu 
tej uchwały  zatem opinia negatywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi o pytania w tym temacie.

Radny Wójcik Łukasz pyta co było przyczyną , że ta droga o której mowa w 
projekcie uchwały ma być zaliczona do drogi gminnej.

Radny  Oleksy  Tadeusz  –  na  mapie  która  stanowi  załącznik  jest  złe 
oznaczenie.

Wójt  Gminy  rozumię  ,  że  obawy  Państwa  są  słuszne  ,ale  droga  ta  w 
niektórych miejscach  ma 14 m w niektórych  12 m szerokości  i  najbliżej 
spełnia  parametry  i  może  być  zaliczona  do  dróg  gminnych,  dlatego  nie 
należy mylić bo zadanie do realizacji czyli modernizacja czy budowa drogi  to 
nie zaliczenie do kategorii .
Jeżeli chcemy drodze nadać numer musimy zwrócić się do starostwa.
Można zmienić załącznik graficzny.
Przewodniczący  Rady  Gminy  ta  droga   nikomu  nie  służy  ,  jest  to  długi 
odcinek drogi .  Ta sprawa nie wiąże się z kosztami ,ale my apelujemy o 
drogę Wrocieryż – Tur Górny  (na wprost cmentarza we Wrocieryżu.)

Radny Wójcik Łukasz droga ta nie jest użytkowana , może w przyszłości 
będzie możliwość jej modernizacji.

Radny Tyburczyk Czesław numery drogom można nadawać jeżeli spełniają 
parametry.

Wójt Gminy jeżeli Rada Gminy chce ,aby więcej drogom nadać numery to 
odłożymy na sesję następną i przygotujemy.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz  obrad odczytuje projekt  uchwały  w sprawie zaliczenia drogi  do 
kategorii dróg gminnych.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W  wyniku  głosowania  14  za  1  wstrzymujący  uchwała  została 
przyjęta.

Następnym projektem uchwały przedłożonym pod obrady sesji jest uchwała 
w sprawie zamiaru utworzenia Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych w 
Michałowie.



Przewodniczący  Rady  Gminy  informuje  ,  że  projekt  tej  uchwały  wywołał 
wiele  wątpliwości  dlatego  otwieram  dyskusję  na  temat  przedłożonego 
projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Wójta Gminy o uzasadnienie podjęcia tej 
uchwały.

Wójt Gminy informuje , że na posiedzeniach Komisji dokładnie tłumaczyłem 
że tworząc taki Zespół będzie 1 dyrektor  i kierownik w każdej szkole.
Kierownicy szkół będą mogli więcej czasu poświęcić edukacji. Zmniejszy się 
obniżenie pensum i dzięki takiemu posunięciu zatrudnimy dodatkowo osobę , 
która  to  zwiększy  ilość  etatów  ,  a  przez  to  zwiększy  się  współczynnik 
zatrudnienia w obliczaniu subwencji oświatowej . Taka decyzja przyczyni się 
do zwiększenia środków finansowych wpływających do budżetu gminy.
Organizacyjnie  nauczyciele  i  obsługa  będą zatrudnieni  w jednej  placówce 
pozwoli to na efektywniejsze wykorzystanie kadry pedagogicznej i obsługi .
Konserwatorzy będą mogli wykonywać swoją pracę w każdej placówce na 
terenie gminy.
Należy  również  pamiętać  ,  że  ubędzie  nam 2  oddziały  gimnazjalne  czyli 
ubędzie  około  64  godziny  lekcyjne  tygodniowo  tj.  około  3  etatów 
nauczycielskich.
Państwa decyzja jest niezbędna ponieważ należy zorganizować  1 konkurs 
albo 4. Jeżeli podtrzymacie swoje deklaracje  dotyczące likwidacji przedszkoli 
to  przeprowadzimy  w  przypadku  nie  powołania  1  placówki   za  rok 
następnych 3 konkursów.

Radny Tyburczyk Czesław jeżeli będą osoby z zewnątrz  różnie może być.

Radna  Morgaś  Jolanta   uważam ,  że  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie  ,  aby 
takiego dyrektora powołać oddzielna uchwałą ,  dalej  jest pytanie czy ten 
dyrektor sobie poradzi  dlatego taka wizja jest nie realna.

Radny Bartosiński Przemysław  dodatkowy dyrektor to dodatkowe koszty , a 
my mówimy o oszczędnościach a tu są dodatkowe koszty uchwała ta jest 
zbyt nie jasna  ja się wstrzymuje.

Radny  Wleciał  Jarosław  mamy  dopiero  projekt  uchwały  o  zamiarze 
utworzenia a czy taka uchwała będzie podjęta to jeszcze nie wiemy.
Wójt  Gminy  jeżeli  Państwo  podejmie  uchwałę  ,  kurator  zaopiniuje 
pozytywnie to tak będzie jeżeli nie zostanie tak jak było.

Pan Morgaś Piotr  – nauczyciel  szkoły w Michałowie ja nie chcę wnikać w 
kompetencje Wójta , ogłosi Pan  konkurs ,ale czy Pan będzie jako jedna 
osoba  ,  przecież  w  komisji  są  przedstawiciele  Związków  Zawodowych 
przedstawiciele rodziców i jeszcze inne osoby.
Wójt  Gminy  to  przecież  Zarząd    wybiera  Dyrektora,  natomiast  Komisja 
wskazuje osobę , która wygrała konkurs.

Dyrektor Małgorzata Środa – ja mam pytanie co ten zespół miałby wnieść 
czy  dobrego  czy złego.



Wójt Gminy odpowiada , że zatrudniając Dyrektora zyskujemy etat , 
a  jednocześnie większe subwencje

Dyrektor Anna Golik – Gimnazjum Węchadłów – jeżeli będzie taki zespół 
to  musi  to  być  dyrektor  dydaktyczny  ,  jest  przerażające  ,że  mając  tyle 
nauczycieli jeden sobie poradzi.

Dyrektor Małgorzata Środa – Zespół Placówek Oświatowych Sędowice , jest 
potrzebna osoba , która będzie odpowiedzialna za sprawy oświaty , ale w 
jakiej formie nie wiemy trudno powiedzieć.

Radny  Stanek Krzysztof moja propozycja aby zapytać np. w Kijach jak to 
funkcjonuje .

Radna  Morgaś  Jolanta  ja  rozmawiałam  telefonicznie  z  Panem  Cirą   to 
powiedział ,  ze Kije się z tego wycofują i mają to zrobić w innej formie.

Radny Motyka Rafał powiem , że Rada  Gminy nigdy nie żałowała środków 
na oświatę przecież ciągle dokładamy.

Radna Morgaś Jolanta chciałabym powiedzieć , że każda placówka  ma 
swojego Dyrektora , a jak będzie jeden dyrektor to będzie łatwo zlikwidować 
dla przykładu przedszkole w Węchadłowie i to właśnie prowadzi do likwidacji 
placówek oświatowych.

Radny Wójcik Łukasz  ja uważam , że trzeba problem ten przedyskutować na 
razie nikt nie podał jakie będą oszczędności .

Radny  Tyburczyk  Czesław  przecież  wyraziliśmy  zgodę  na  budowanie 
przedszkola , a teraz nagle zmieniamy decyzję .

Radny Oleksy Tadeusz przecież można otworzyć przedszkole wTurze
Wójt  Gminy  dlatego  mam  pytanie  co  dalej  mam  robić  czy  budujemy 
przedszkole czy nie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  powiem ,  że  bardzo  szybko  sprawa ta  była 
poruszana dlatego myślę , że trzeba jeszcze przedyskutować.

Pan Morgaś przecież za likwidacją przedszkola w Turze byli radni poprzedniej 
kadencji  z  Tura.  Wójt  Gminy  poprosił  Pana  Morgasia  ,aby  nie  oczerniał 
radnych z Tura ,którzy byli przeciwni
Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 10 minut przerwy.
Przewodniczący Rady Gminy po przerwie wznawia obrady sesji.

Radny Kowalczyk Bogusław uważam ,  że uchwała  ta jest  potrzebna  dla 
Wójta bo Wójt  jest przełożonym  Dyrektorek , nie stosuje Pan kar ani nagan
i  to  trzeba  wykorzystać  ,  bo  gdyby  był  taki  dyrektor  to  byłby  lepszy 
wynik,dlatego podejmując ta uchwałę nie robimy nic złego.
Jeżeli  uchwałę   podejmiemy  poprzez  utworzenie  tego  Zespołu  to 
zlikwidujemy  nadgodziny  ,  godziny  ponadwymiarowe,  jest  to  projekt 



uchwały o zamiarze utworzenia .Przecież możemy jechać i dowiedzieć się jak 
to funkcjonuje.
Uważam decyzja , jest każdego osobno.
Komisja  Zdrowia  Oświaty  ,Kultury  Bezpieczeństwa  Publicznego  , 
Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego  negatywnie opiniuje projekt uchwały.
Komisja  Rozwoju  Społeczno-Gospodarczego  Budżetu  i  Finansów  nie  ma 
opinii.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie zamiaru utworzenia 
Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych w Michałowie.

Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 10 za 3 przeciw ,  2 wstrzymujące uchwała 
została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że ponownie przystępujemy do 
tematu zmiany zapisu w uchwale  na przetarg zespołu pałacowo-parkowego
w Górach.
Radny Pruś  proponuje , aby forma przetargu była jak w pierwotnym zapisie 
uchwały czyli kopertowy.

Radny Tyburczyk nie jestem przekonany do głosowania tej zmiany czy to 
jest zgodne z prawem.

Radny  Stanek  Krzysztof  będę  przeciwko  temu  zapisowi  ,  żeby  nie  było 
póżniej nieporozumień.

Radny Kowalczyk Bogusław – przetargi są różne i zgodnie z ustawą .
Przed  przystąpieniem  określa  się   konkretnie   warunki  ,  wymogi  są  dla 
wszystkich jednakowe.

Radny Kwiecień Sławomir  jest to na terenie mojej miejscowości i jest mi 
niezręcznie , ale jeżeli nabywca jest chętny i taka oferta mu się opłaca to 
możemy pozostać przy takiej formie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  uważam  ,  że  przetarg  ustny  jest  bardziej 
korzystny , przecież wszyscy wiemy w jakim stanie  jest obiekt , a jeżeli się 
ktoś deklarował  to przecież trzeba  mu dać szansę.
Wójt Gminy jeżeli jest możliwość ,trafia się oferent , który chce to kupić to 
trzeba sprzedać.  
Przypomnę Państwu , że odzyskanie zespołu trwało 2 lata i zakończyło się 
pozytywnym wyrokiem sądu .Niech będą reguły jasne .
Tworząc regulamin przetargu można stworzyć zapisy notarialne normujące 
pewne działania.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie 
sprzedaży  nieruchomości  gruntowej  zabudowanej  zabytkowym  zespołem 
pałacowym położonej w miejscowości Góry.



Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku  głosowania  8  za,  2  przeciw  ,   3  wstrzymujące   1  nie 
głosuje ,1 nieobecna w czasie głosowania.

WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE:

Radny  Kowalczyk  Bogusław  mam  pytanie   na  jakich  zasadach  była 
opracowana  specyfikacja  na  wydzierżawienie  stawów  w  Sędowicach  ,Pan 
Przewodniczący powinien wiedzieć interesować się.
Przewodniczący Rady Gminy nie byłem przy spisywaniu umowy dlatego nie 
wiem.
Wójt Gminy odpowiada , że dokumenty znajdują  się w urzędzie , przecież 
stawy możemy sprzedać i sprzedamy.
Przecież przetarg był ofertowy  gdzie warunki były określone , że na dwa lata 
wydzierżawiamy i z tego tytułu dzierżawca ponosi wszelkie zobowiązania 
w  przeciwieństwie  do  zespołu  pałacowo-parkowego  w  Górach,  gdzie 
pozyskamy bardzo prawdopodobne duże pieniądze dla gminy. 
Przy  sprzedaży  poinformujemy  Radnego  z  Gór  Pana  Kwietnia  ,  aby 
uczestniczył w procedurze przetargowej. 
Będzie przecież zapis  o unieważnieniu przetargu w dowolnym momencie. 
Najważniejsze jest ,aby znalazł się właściciel i zaopiekował się tym pięknym 
obiektem z korzyścią dla Gór i całej gminy.  
Radny  Mazur  Łukasz  ja  powiem ,  że  w  przypadku  dzierżawy  stawów w 
Sędowicach ludzie zapłacili uporządkują przez dwa lata , a okaże się
że w przetargu ktoś inny kupi.

Przewodniczący  Rady  Gminy  wypowiedział   „WYSOKA  RADO”-  wobec 
wyczerpania się porządku obrad sesji zamykam zwyczajną sesję Rady Gminy 
w Michałowie  dziękuje wszystkim za udział .
(sesja zakończyła się o godz. 16.30.)

Sekretarz  obrad                                       PRZEWODNICZACY 
JAROSŁAW WLECIAŁ                                    RADY    GMINY

                                                                     MIKA ZYGMUNT
Protokolant
Teresa Dzierżak


